
 

 

 

Medlem af Folketinget Ulla Tørnæs (V) har den 13. oktober 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 85 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 85: 

”Finder ministeren det hensigtsmæssigt, at det offentlige - i dette tilfælde sundheds-

væsenet - overtager implementeringen af IPS-metoden, når der på dette område fin-

des et velfungerende marked for ydelsen?” 

 

Svar: 

Jeg finder det generelt både rimeligt og hensigtsmæssigt, at man fra regional side pri-

oriterer midler til initiativer, der har patienter med en psykisk lidelse som målgruppe 

og sikrer dem et mere sammenhængende forløb mellem sektorerne. Som spørgeren 

sikkert er bekendt med, går det hånd i hånd med en af regeringens egne væsentlige 

prioriteringer på sundhedsområdet. Samtidig er det altid glædeligt, når centralt finan-

sierede projekter har ført så gode resultater med sig, at de implementeres og finan-

sieres lokalt efter projektperiodens ophør. 

 

Det er helt afgørende at støtte patienter med en psykisk lidelse med at komme til-

bage til en så god og meningsfuld hverdag som muligt, herunder at fastholde eller 

opnå beskæftigelse eller uddannelse. Jeg kan forstå, at der har været gode erfaringer 

med at anvende IPS-metoden i den forbindelse. Dette vil også være et område, der vil 

blive adresseret i regeringens kommende 10-års plan for psykiatrien. 
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